
Protokół nr XXIV/2017 
z sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

z dnia 19 czerwca 2017 r. 
 

 

Sesja Rady Gminy w Krzemieniewie odbyła się 19 czerwca  2017 r. o godz. 1600 w sali 

Zajazdu „Dobrodziej”  w Krzemieniewie. 

Otwarcia obrad dokonał przewodniczący Rady Piotr Sikorski, który powitał obecnych radnych 

a w imieniu Rady zaproszonych gości oraz sołtysów .  Listy obecności stanowią załączniki nr 1 

2 i 3   do protokółu. 

Następnie przewodniczący - na podstawie listy obecności - stwierdził, że w obradach bierze 

udział 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

 

 Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad: 

 
1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji. 

3. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie między sesjami. 

4. Pytania, wnioski, interpelacje radnych. 

5.  Zatwierdzenie sprawozdania finansowego.  
- przedstawienie sprawozdania finansowego za rok 2016 . 
- odczytanie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2016. 
- dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 
-  podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 r. ( druk 
nr 163 ) 
 

6.   Udzielenie absolutorium.  
     -  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium wraz z opinią         

Komisji Rewizyjnej 
     - odczytanie opinii RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej 
     - przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego 
   -  podjęcie uchwały w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Krzemieniewo z tytułu 

wykonania budżetu gminy Krzemieniewo za 2016 r. ( druk nr 164 ) 
 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 
Centrum Kultury w Krzemieniewie. ( druk nr 165 ) 
 
8. Podjęcie uchwały  w sprawie dokonania zmiany w budżecie gminy Krzemieniewo na 
2017 r. ( druk nr 166) 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej prognozie Finansowej 

na lata 2017-2024, ( druk nr 167 ). 



 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowych zabudowanych elementami infrastruktury technicznej 

położonych w m. Krzemieniewo. ( druk nr 168) 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy w latach 2017 – 2021. ( druk nr 169) 

 
 12.      Odpowiedzi na pytania, wnioski i interpelacje. 

 
 13.  Wolne głosy. 

 14.  Zakończenie. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby wystąpić z 

wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej wymienionym porządku obrad. 

Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku , wobec czego przystąpiono do jego 

realizacji. 

 

Ad p.2. 

 

Przewodniczący zapytał radnych o uwagi do projektu protokółu z poprzedniej sesji. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem protokółu z XXIII sesji.  

Za przyjęciem protokółu głosowało 13 obecnych  radnych . Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad p.3. 

Przewodniczący obrad poprosił pana Wójta o złożenie informacji z okresu od ostatniej sesji. 

Wójt poinformował, że kontynuowane są prace związane z budową oczyszczalni ścieków w 

Luboni oraz sieć kanalizacyjna we wszystkich czterech etapach. 

- w dniu jutrzejszym wspólnie z panią Skarbnik pojadą podpisać umowę pożyczki na w/w 

zadanie oprocentowanej na średnio 2,8 %, 

- realizowana jest droga między Garzynem, a Górznem, jest to zadanie Powiatu, 

- została podpisana umowa z ratownikami na zabezpieczenie kąpieliska w Górznie w terminie 

od 16 czerwca do końca sierpnia 2017 r., 

- ogłoszono i rozstrzygnięto przetarg na termomodernizację szkoły w Drobninie, prace będą 

wykonywane przez firmę Pana Buzały z Frankowa. 



- 18 czerwca br. odbyły się „Dni Krzemieniewa”, podziękował pani Dyrektor za profesjonalne 

zorganizowanie imprezy kulturalnej, 

- w Górznie odbyły się zawody kolarskie, 

- od 07 do 09 czerwca br. w ramach współpracy między szkołami  naszej gminy i  gminy 

holenderskiej odbyła się wizyta młodzieży holenderskiej w naszej gminie, 

- w Garzynie odbył się festiwal dzieci niepełnosprawnych. 

 

Ad.p.4 

W kolejnym punkcie obrad przewodniczący Rady zaprosił radnych do zgłaszania interpelacji, 

wniosków i zadawania pytań. 

Radny Marek Garbacz zwrócił się z pytaniem do pana Wójta w sprawie popełnionych 

nieprawidłowości na etapie planowania przykanalików ściekowych do posesji, czy gmina 

zamierza pomóc mieszkańcom i wprowadzi dodatkowe przykanaliki nie ujęte w pierwotnym 

planie. 

Przewodniczący Piotr Sikorski – zgłosił panu Wójtowi problem mieszkańców Garzyna, a 

szczególnie przy ulicy Kwiatowej, gdzie „rujnuje się drogę, a nie czyści kanalizacji 

deszczowej”, tak stwierdził jeden z mieszkańców tej ulicy i prosi o rozwiązanie problemu na 

dzisiejszej sesji. 

Ad p.5. 

Przewodniczący Rady poprosił panią Skarbnik o przedstawienie sprawozdania finansowego 

za rok 2016. 

Pani Skarbnik poinformowała, że informacja o realizacji budżetu za 2016 r. omawiana była na 

posiedzeniach  wszystkich Komisji  Rady. Następnie przedstawiła krótką informację o  

wykonaniu  budżetu w 2016 r.( informacja stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokółu). 

 

Przewodniczący poprosił panią Skarbnik o odczytanie uchwały  

Nr SO-0954/13/12/Ln/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu z dnia 10 kwietnia 2017 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu  

z  wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za rok 2016 wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego. 

Z przedstawionej uchwały wynikało, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną 

opinię do przedstawionego sprawozdania. Wskazała, że przedłożone sprawozdanie z 

wykonania budżetu za 2016 r. spełnia wymogi określone w przepisach ustawy o finansach 

publicznych 

Opinia RIO stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Po przedstawieniu sprawozdania finansowego oraz opinii RIO o nim, przewodniczący Rady 

zaprosił radnych do dyskusji nad sprawozdaniem  z wykonania budżetu gminy w 2016 r. 

 



Małgorzata Tarnowska – przewodnicząca Komisji Infrastruktury poinformowała, że jej 

Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu w 

2016 r.,  a członkowie Komisji będą głosowali za przyjęciem sprawozdania. 

Ponieważ pani Maria Kamyczek – przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Rozwoju 

Gospodarczego była nieobecna na sesji, zastępca przewodniczącej  pan  Leszek Kruk, 

poinformował, że na odbytym posiedzeniu Komisji , po wnikliwej analizie sprawozdania z 

przebiegu wykonania budżetu za 2016 r., członkowie przyjęli je z aprobatą i będą głosować 

na dzisiejszej sesji za przyjęciem wspomnianego sprawozdania. 

Pozostali radni nie zgłaszali się do dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii  w sprawie realizacji  budżetu gminy za 2016 r. 

Marek Garbacz -  przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iż członkowie tej 

Komisji na swoich posiedzeniach, po wnikliwej analizie sprawozdania, pozytywnie przyjęli 

realizację budżetu za 2016 r.  

Poinformował  o licznych kontrolach przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną, w czasie 

których szczegółowo analizowano celowość wydatkowania środków budżetowych, 

rzetelność  ich dokumentowania i zasadność podejmowanych decyzji w aspekcie ich 

gospodarności. Wskazał, że dochody były realizowane prawidłowo, nie stwierdzono żadnych 

nieprawidłowości.  

Komisja oceniła także,  wydatki gminy,  które były oszczędne i celowe, dlatego też 

pozytywnie ustosunkowała się do wszelkich wydatków majątkowych zaplanowanych na rok 

2016. 

 

Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2016 stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Ponieważ nikt nie zgłaszał uwag w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2016 r., 

przewodniczący Rady  poprosił panią Skarbnik o odczytanie treści projektu uchwały nr 

XXIV/163/2017 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2016 r. 

Po przedstawieniu projektu uchwały przewodniczący przeprowadził głosowanie nad 

uchwałą. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, 13 głosami „za” podjęła 

wyżej wymienioną uchwałę. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

Niniejsza uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokółu. 

 

Ad p. 6. 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej  o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krzemieniewo. 

Wniosek stanowi załącznik  nr 8 do niniejszego protokołu. 

Następnie przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Garbacz odczytał uchwałę Nr SO – 

0955/16/12/Ln/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 

dnia 17 maja 2017 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Krzemieniewo w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Krzemieniewo z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2016 r.  



Uchwała Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Po odczytaniu w/w uchwały Przewodniczący Rady Piotr Sikorski zwrócił się do pani Skarbnik 

z prośbą o przedstawienie  informacji  o stanie mienia gminnego za rok 2016. 

Pani Skarbnik Gminy Dorota Andrzejewska w swoim wystąpieniu dotyczącym stanu mienia 

komunalnego podała m.in. dane odnośnie prawa własności Gminy do 390,4246  ha gruntów 

na ogólną kwotę 26.992.298,96 zł.  

Oprócz gruntów gminie przysługuje prawo własności do budynków, lokali, pojazdów i innych 

środków trwałych, których łączna wartość wynosi 30.992.203,03 zł.  

Informacja ta  stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 

Następnie Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Krzemieniewo absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2016.  

Uwag do przedstawionego projektu nie zgłoszono. Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

W przeprowadzonym głosowaniu, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, obecnych 

na posiedzeniu. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady, w imieniu wszystkich radnych, złożył panu Wójtowi gratulacje 

 w związku z udzieleniem mu absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 rok. 

Podziękował za ogrom pracy i trud włożony w rzetelne realizowanie przedsięwzięć gminy.  

Następnie Wójt Gminy Andrzej Pietrula podziękował radnym za udzielenie absolutorium i 

stwierdził, że na to absolutorium złożyło się wiele czynników. Wypracowany wynik nie jest 

tylko jego zasługą ale także wielu innych osób.  

Wójt złożył podziękowania  zespołowi pracowników Urzędu Gminy, a szczególnie pani 

Skarbnik, radnym i  sołtysom,   

Wskazał, że pierwszą przesłanką do dobrego budżetu jest  moment jego uchwalenia. Zwrócił 

uwagę na fakt, że uchwalany budżet powinien zawsze być realny, trafnie uwzględniający 

szanse na jego wykonanie. Podziękował wszystkim za wkład pracy włożony w realizację 

budżetu oraz za rzetelność i sumienność w działaniu.  

Następnie Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwę w obradach. 

Ad.p.7. 

 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i prosił panią Dorotę Andrzejewską – 

Skarbnika Gminy, o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie za rok 2016. 

Pani Skarbnik odczytała treść uchwały Nr XXIV/165/2017 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminnego Centrum Kultury za rok 2016.  

Ponieważ  do przedstawionej uchwały  pytań i uwag  nie było, przewodniczący przeprowadził 

głosowanie .  

Rada Gminy, w obecności 13 radnych, 13 głosami „za” podjęła wyżej cytowaną uchwałę 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokółu.  

 



 

Ad p.8. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Krzemieniewo na 2017 r. przedstawiła 

pani Skarbnik. 

Poinformowała, że zmiany do uchwały budżetowej dotyczą uporządkowania środków 

budżetowych zaplanowanych na 2017 r. po czym odczytała treść uchwały. 

Ponieważ nie zgłaszano pytań do przedstawionej uchwały, przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik  nr 13  do niniejszego protokółu. 

Ad p.9. 

Pani Skarbnik przedstawiła również projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Krzemieniewo na lata 2017 – 2024. 

Wyjaśniła, że konsekwencją zmian w budżecie jest również zmiana w WPF. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokółu. 

Ad.p.10. 

W kolejnym punkcie obrad  Przewodniczący poprosił pana Zastępcę Wójta o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowych zabudowanych elementami infrastruktury technicznej, 

położonych w obrębie wsi Krzemieniewo. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokółu. 

Ad.p.11 

Następnie Pan Radosław Sobecki – zastępca wójta przedstawił  projekt uchwały w sprawie 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy w latach 2017-2024. 

Wyjaśnił, że treść Programu została wysłana radnym wraz z zaproszeniem na Sesję, tak aby 

każdy mógł dokładnie zapoznać się ze szczegółami projektu. 

Radny Marek Garbacz zapytał, czy ten program umożliwia sprzedaż nieruchomości bez 

podejmowania dodatkowych uchwał przez Radę Gminy. 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że na każdą nieruchomość przeznaczoną do sprzedaży gmina musi 

podejmować dodatkową uchwałę. 

Przewodniczący Piotr Sikorski zapytał, czy ten program dotyczy również mieszkań socjalnych. 

Wójt odpowiedział, że gmina nie posiada mieszkań socjalnych. 



Ponieważ innych pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu. 

Ad.p. 12 

Projekt  uchwały w sprawie przejęcia na  rzecz mienia gminnego nieruchomości należącej do 

Skarbu Państwa przedstawił  Zastępca Wójta.  

Wyjaśnił, że Gmina wystąpiła z wnioskiem do Agencji Nieruchomości Rolnych z prośbą o 

nieodpłatne przekazanie nieruchomości , gdzie zlokalizowana będzie oczyszczalnia ścieków, 

grunt ten jest własnością Skarbu Państwa. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokółu. 

Ad p.13. 

Do zgłoszonych pytań i interpelacji Wójt odniósł się następująco: 

- w sprawie przyłączy – przykanalików, poinformował , że problemy takie zawsze wychodzą 

w realizacji zadania, wynikają one z niedopatrzenia projektanta oraz część ze złego 

planowania przez mieszkańców. Część spraw będziemy załatwiać, ale na dodatkową 

dokumentację.   

Mamy problem z projektantem , który nie wywiązał się z terminów wykonania dokumentacji 

i został obciążony karami umownymi, a teraz jeździ na budowę i pilnuje wszystkich 

szczegółów dokumentacji, ponieważ próbuje wyłudzić od nas pieniądze, za jakiekolwiek 

zmiany dokumentacyjne bez porozumienia z nim. 

My musimy wszystkie harmonogramy i terminy przestrzegać, chcąc pozyskać środki 

zewnętrzne. 

- w sprawie dewastacji drogi w Garzynie na ul. Kwiatowej , poinformował ,że kanalizacja 

deszczowa będzie dobra, jak wszyscy mieszkańcy podłączą się do budowanej kanalizacji 

ściekowej. 

Ad p. 14. 

W wolnych głosach, sołtys wsi Garzyn pan  Feliks Poprawski , poinformował, że przed 

wyjazdem na sesje był u niego pan Tadeusz Dziedzic, który straszył, że jak nie załatwi sprawy 

udrożnienia kanalizacji deszczowej, to zaprosi  telewizję i przedstawi niegospodarność gminy. 

Sołtys zaproponował, aby Wójt zaprosił pana Dziedzica i porozmawiał z nim na temat prac 

związanych z budową kanalizacji ściekowej.  

Sołtys wyjaśnił, że kanalizacji burzowa w Garzynie jest niedrożna od czasu, kiedy były 

prowadzone prace związane z ułożeniem światłowodów. 

Ponadto Sołtys Garzyna zgłosił następujące sprawy : 

- mieszkaniec wsi Garzyn pan Maciejewski, który graniczy z działką należącą do Centrum 

Kultury w Garzynie prosi o naprawę płotu, 



- na tarasie i schodach przy Sali w Garzynie spadają płytki i jest bardzo niebezpiecznie , prosił 

o rozważenie problemu i w miarę możliwości naprawienie tych usterek, 

- zapytał , kto przy placu zabaw w Garzynie ma pilnować opróżniania kosza, 

- mieszkańcy ul. Jesionowej zgłaszają problem zbyt wysoko podniesionej drogi po 

modernizacji, 

- sołtys zgłosił również problem lamp ulicznych, które zapalają się zbyt wcześnie. 

Sołtys wsi Bojanice pan Przemysław Klupsch, zgłosił problem wałęsających się, bezpańskich 

psów w Bojanicach. 

Sołtys wsi Kociugi pan Stanisław Józefiak zgłosił sprawę niesystematycznego opróżniania 

koszy ulicznych w Kociugach. 

Radny Leszek Kruk zaproponował, aby sprawę oświetlenia ulicznego uregulować 

sterowaniem komputerowym, ponadto zgłosił problem oznakowania strefy zabudowanej w 

Krzemieniewie, prosił aby uporządkować znaki. 

Wójt odpowiedział na niektóre zgłoszone problemy następująco: 

- w sprawie usterek oświetlenia, poinformował że zgłoszone będzie do energetyki , a 

oświetlenie parkowe do Firmy „Wat” pana Rzepeckiego z Garzyna, zgodnie z właściwością, 

- w sprawie naprawy płotu, to pan sąsiadujący z działką przynależną do Centrum Kultury 

uczestniczy w naprawie, ponieważ płot ten służy dwom sąsiadom, takie jest obecne prawo, 

- w sprawie tarasu przy Sali w Garzynie, płytki brakujące zostaną naprawione. 

- jeżeli chodzi o opróżnianie koszy ulicznych podpisana jest umowa na opróżnianie przez 

MZO w Lesznie,  co drugi tydzień, w czwartki, 

- w sprawie błąkających się psów w Bojanicach problem ten jest monitorowany przez 

pracowników gminy, ale mieszkańcy Bojanic dokarmiają je i jest problem z ich 

wychwyceniem. 

Radny Piotr Majchrzak zajął głos w imieniu mieszkańców wsi Lubonia, którzy są wdzięczni za 

decyzję w sprawie drogi objazdowej dla ciężkiego sprzętu do prowadzonej inwestycji – 

oczyszczalni ścieków, pytają czy po ukończonej inwestycji droga ta będzie również 

funkcjonować w celu  wykorzystana dla ciężkich samochodów dowożących ścieki. 

Sołtys wsi Górzno pan Zygmunt Stachurski – zwrócił się do pana Przewodniczącego, a 

zarazem pracownika OHZ o naprawę drogi Zbytki – Górzno. 

Ad p. 15. 

Innych spraw nie poruszano.  

Wobec zrealizowania porządku obrad, przewodniczący podziękował zebranym za udział w 

sesji i o godzinie 17:30 zamknął obrady. 

 
 
 

Protokółowała:  

  
Przewodniczący 

Rady Gminy w Krzemieniewie 
 

 

( Bogusława Stróżyńska )  ( Piotr Sikorski)  
 


